



A Selective List of Resources on
*"History and
Business in China"*
in the Hong Kong Public Libraries

殖



香港中央圖書館
參考圖書館
Hong Kong Central Library
Reference Library

目錄 Contents

I.	書籍 Books	p. 1
II.	電子書 e-Books	p. 5
III.	期刊及報刊文章 Articles from Journals and Newspapers	p. 8

本刊物由香港公共圖書館於 2019 年編印

Published by the Hong Kong Public Libraries 2019

I. 書籍 Books

作者、書名及出版資料

Author, title and publishing information

王振中主編。《共和國經濟社會發展與展望》。北京：社會科學文獻出版社，2010。
索書號：552.207 4262

匹斯伯利 (Pillsbury, Michael)；林添貴譯。《2049 百年馬拉松：中國稱霸全球的
祕密戰略 = The hundred-year marathon : China's secret strategy to replace
America as the global superpower》。台北市：麥田出版，2015。
索書號：578.2 1477

白海軍。《2049 相信中國》。北京：中國檔案，2006。
索書號：541.422 2633

史正富。《超常增長：1979-2049 年的中國經濟》。香港：世紀出版，2013。
索書號：552.2 5013

李揚主編。《中國經濟形勢分析與預測》。香港：和平圖書，2018。
索書號：552.2 5623

孫紅玲、張富泉。《共同發展富裕的中國定律》。北京：中國經濟出版社，2011。
索書號：552.2 1221

梁國勇。《中國經濟 2040：全球變局與中國道路》。香港：開明書店，2018。
索書號：552.2 3361

陸銘等主編。《中國區域經濟發展：回顧與展望》。上海：格致出版社，2011。
索書號：552.2 5674

張克強。《中國：全球擴張》。Carle Place: 明鏡出版社，2009。
索書號：552.2 1141

葉國華。《中國之路：1842-2049 歷史並沒有終結》。新加坡：八方文化創作室，
2011。
索書號：573.07 4464

葉國華。《中國之路：我們做對了甚麼？》。香港：活學文教有限公司，2017。
索書號：573.07 4464

Cai, Fang, ed. *Transforming the Chinese economy*. Leiden: Brill, 2010.
Call number: 330.951 TRA

Chow, Gregory C. *China as a leader of the world economy*. Singapore: World Scientific, 2012.
Call number: 337.51 CHO

Clegg, Jenny. *China's global strategy: towards a multipolar world*. London: Pluto Press, 2009
Call number: 327.51 CLE

Dillon, Michael. *Deng Xiaoping: the man who made modern China*. London: I.B. Tauris, 2015.
Call number: 951.05 DEN

Farooki, Masuma and Raphael Kaplinsky. *The impact of China on global commodity prices: the global reshaping of the resource sector*. Abingdon; New York: Routledge, 2013.
Call number: 338.52 FAR

Feldman, Noah. *Cool war: the future of global competition*. New York: Random House, 2015.
Call number: 327.73051 FEL

Fenby, Jonathan. *Will China dominate the 21st century?* Cambridge, UK; Malden, MA: Polity Press, 2017.
Call number: 303.4951 FEN

Foot, Rosemary and Andrew Walter. *China, the United States, and global order*. Cambridge; New York: Cambridge University Press, 2011.
Call number: 327.51073 FOO

Heep, Sandra. *China in global finance: domestic financial repression and international financial power*. Cham, Switzerland: Springer, 2014.

Call number: 332.0420951 HEE

Horsburgh, Nicola. *China and global nuclear order: from estrangement to active engagement*. Oxford, UK: Oxford University Press, 2015.

Call number: 355.02170951 HOR

Hu, Yifan. *Strategic priorities: China's reforms and the reshaping of global order*. Singapore: Enrich Professional, 2014.

Call number: 332.0951 HUY

Li, Mingjiang ed. *China joins global governance: cooperation and contentions*. Lanham: Lexington Books, 2012.

Call number: 337.51 CHI

Li, Yining. *Economic reform and development in China*. Translated by Ling Yuan. Cambridge: Cambridge University Press, 2012.

Call number: 338.951 LIY

Lin, Justin Yifu. *Demystifying the Chinese economy*. Cambridge: Cambridge University Press, 2012.

Call number: 330.951 LIN

Liu Shijin, et al. *China's next decade: rebuilding economic momentum and balance*. Hong Kong: CLSA Books, 2014.

Call number: 330.95100112 REB

Moak, Ken and Miles W. N. Lee. *China's economic rise and its global impact*. New York: Palgrave Macmillan, 2015

Call number: 330.951 MOA

Pan, Chengxin. *Knowledge, desire and power in global politics: western representations of China's rise*. Cheltenham, UK: Edward Elgar, 2012.

Call number: 338.951 PAN

Pelzman, Joseph. *Spillover effects of China going global*. Singapore: World Scientific, 2017.

Call number: 330.951 PEL

Roberts, Priscilla, ed. *Going soft? : the US and China go global*. Newcastle upon Tyne: Cambridge Scholars Publishing, 2014.

Call number: 327.5109051 GOI

Shambaugh, David L. *China goes global: the partial power*. Oxford; New York: Oxford University Press, 2013.

Call number: 303.48251 SHA

Vogt, Roland ed. *Europe and China: strategic partners or rivals?* Hong Kong: Hong Kong University Press, 2012.

Call number: 327.40951 EUR

Wang, Jianwei and Weiqing Song, eds. *China, the European Union, and the international politics of global governance*. Basingstoke, Hampshire: Palgrave Macmillan, 2016.

Call number: 327.5104 CHI

Wang, Mengkui, ed. *Thirty years of China's reform*. London: Routledge, 2012.

Call number: 338.951 THI

Weitz, Richard. *Global security watch: China*. Santa Barbara, California: Praeger, 2013.

Call number: 355.033051 WEI

Wouters, Jan, et al., eds. *China, the European Union and global governance*. Cheltenham, UK: Edward Elgar, 2012.

Call number: 327.5104 CHI

Wu, Guoguang. *Paradoxes of China's prosperity: political dilemmas and global implications*. Singapore: World Scientific, 2015.

Call number: 330.951 WUG

Wu, Ho-Mou and Yang Yao, eds. *Reform and development in China: what can China offer the developing world?* London: Routledge, 2011.

Call number: 338.951 REF

Yang, Qixian and She Xiaomin; Li, Tieying, ed. *Reforming China: theoretical framework*. Translated by Zhou Kai and Li Zhen. Singapore: Enrich Professional Pub., 2011.

Call number: 338.951 YAN

Yao, Shujie, et al., eds. *Sustainable reform and development in post-Olympic China*. Abingdon: Routledge, 2014.

Call number: 338.951 SUS

Yip, Kwok-wah. *The China model: an alternative path to success: how the Chinese have achieved what is seen as a miracle not witnessed since the Industrial Revolution*. Hong Kong: Living Learning Culture & Education, 2018.

Call number: 330.951 YIP

Yip, Kwok-wah. *The uniqueness of China's development model, 1842-2049*. Singapore: World Scientific, 2012.

Call number: 330.951 YIP

Zhang Jun, et al. *Transformation of the Chinese enterprises*. Singapore: Gale Asia Cengage Learning, 2010.

Call number: 338.70951 TRA

Zheng, Bijian, et al. *China's road to peaceful rise: observations on its cause, basis, connotation and prospect*. Abingdon: Routledge, 2018.

Call number: 338.951 ZHE

II. 電子書 e-Books

吉迪恩.拉赫曼 (Gideon, Rachman) ; 洪世民譯。《東方化:中國印度將主導全球》。台北:時報文化, 2017。HyRead 電子書。

李國平。《中國, 真的能夠撐起全世界? 這隻外強中乾的經濟紙老虎, 我們該接近還是要逃避?》。台北: 上奇時代, 2012。HyRead 電子書。

- 阮宗澤。《中國夢的全球經緯》。香港：中華書局，2015。HyRead 電子書。
- 林毅夫、蔡昉、李周。《中國的奇跡：發展戰略與經濟改革》。上海：格致出版社，2016。方正中文電子書。
- 姚余棟。《重燃中國夢想：中國經濟：公元 1-2049 年》。北京：中信出版社，2010。方正中文電子書。
- Biswas, Rajiv. *Asian megatrends*. Houndmills, Basingstoke, Hampshire: Palgrave Macmillan, 2016. e-Books on EBSCOhost.
- Cheng, Siwei. *Economic reforms and development in China (3 volumes)*. Singapore: Enrich Professional Publishing Private Limited, 2011. ProQuest Ebook Central.
- Coker, Christopher. *The improbable war : China, the United States and logic of great power conflict*. New York: Oxford University Press, 2015. e-Books on EBSCOhost.
- Hung, Ho-fung. *The China boom: why China will not rule the world?* New York: Columbia University Press, 2016. e-Books on EBSCOhost.
- Karam, Amy. *The China factor: leveraging emerging business strategies to compete, grow, and win in the new global economy*. Hoboken, New Jersey: Wiley, 2016. e-Books on EBSCOhost.
- Lampton, David M. *Following the leader: ruling China, from Deng Xiaoping to Xi Jinping*. USA: University of California Press, 2014. ProQuest Ebook Central.
- Lardy, Nicholas R. *Integrating China into the global economy*. Washington DC: Brookings Institution Press, 2001. ProQuest Ebook Central.
- Lee, Ann. *Will China's economy collapse?* Cambridge, UK: Polity, 2017. e-Books on EBSCOhost.
- Liu, Saili, Lee, Vivien and Lin Zhou, eds. *China's external economic relations*. Singapore: Enrich Professional Publishing (S) Private Limited, 2012. ProQuest Ebook Central.
- Lum, Thomas, Blanchard, Christopher M. and Nicolas Cook, eds. *China and the U.S.:*

- comparing global influence*. Hauppauge: Nova Science Publishers, Incorporated, 2010. ProQuest Ebook Central.
- Milhaupt, Curtis J. and Benjamin L. Liebman. *Regulating the visible hand?: the institutional implications of Chinese state capitalism*. New York, NY: Oxford University Press, 2016. e-Books on EBSCOhost.
- Overholt, William H. *Renminbi Rising : a new global monetary system emerges*. Chichester, West Sussex, UK: Wiley, 2016. e-Books on EBSCOhost.
- Shambaugh, David L. *Tangled titans : the United States and China*. Lanham, Md: Rowman & Littlefield Publishers, 2013. e-Books on EBSCOhost.
- Sheng, Andrew and Chow Soon Ng. *Shadow banking in China: an opportunity for financial reform*. Hoboken: Wiley, 2016. e-Books on EBSCOhost.
- Smith, Sheila A. *Intimate rivals : Japanese domestic politics and a rising China*. New York: Columbia University Press, 2015. e-Books on EBSCOhost.
- Subacchi, Paola. *The people's money: how China is building a global currency*. USA: Columbia University Press, 2016. ProQuest Ebook Central.
- Tse, Edward. *China's disruptors : how Alibaba, Xiaomi, Tencent, and other companies are changing the rules of business*. New York: Portfolio, 2015. e-Books on EBSCOhost.
- Vogel, Ezra F. *Deng Xiaoping and the transformation of China*. USA: Harvard University Press, 2011. ProQuest Ebook Central.
- Winters, Alan, and Shahid Yusuf, eds. *Dancing with giants: China, India, and the global economy*. Herndon: World Bank Publications, 2007. ProQuest Ebook Central.
- Wu, Jinglian, Ma, et al. *Whither China? : restarting the reform agenda*. New York: Oxford University Press, 2016. e-Books on EBSCOhost.
- Yongnian, Zheng and Sarah Y. Tong. *China and the global economic crisis*. Singapore: World Scientific Publishing Co Pte Ltd, 2010. ProQuest Ebook Central.

Yongnian, Zheng; Wong, John, ed. *The Nanxun Legacy and China's Development in the Post-DengEra*. Singapore: World Scientific Publishing Co Pte Ltd, 2001. ProQuest Ebook Central.

Zhang, Wenxian, Alon, Ilan and Christoph Lattemann. *China goes global*. Bingley: Emerald Publishing Limited, 2015. ProQuest Ebook Central.

Zhao, Yun and Michael H. K. Ng. *Chinese legal reform and the global legal order : adoption and adaptation*. Cambridge [UK]: Cambridge University Press, 2017. e-Books on EBSCOhost.

Zhu, Feng and Robert S. Ross. *China's ascent : power, security, and the future of international politics*. Cornell Studies in Security Affairs. Ithaca: Cornell University Press, 2015. e-Books on EBSCOhost.

III. 期刊及報刊文章 Articles from Journals and Newspapers

史正富。〈超常增長：1979～2049 年的中國經濟〉。《復旦學報(社會科學版)》，2014 年 02 期。中國期刊全文數據庫。

吳唯佳。〈面向發展模式的轉型：北京 2049 的緣起與進展〉。《建築學報》，2010 年 02 期。中國期刊全文數據庫。

李標、齊子豪、丁任重。〈改革進程中的中國潛在 GDP 增長率:估計及預測〉。《當代經濟科學》，2018 年 06 期。中國期刊全文數據庫。

易信、郭春麗。〈未來 30 年我國潛在增長率變化趨勢及 2049 年發展水平預測〉。《經濟學家》，2018 年 02 期。中國期刊全文數據庫。

金文。〈國內智庫啟動“中國版 2049”戰略研究〉。《經濟研究參考》，2014 年 13 期。中國期刊全文數據庫。

胡波。〈2049 年的中國海上權力〉。《中國發展觀察》，2015 年 04 期。中國期刊全文數據庫。

胡波。〈2049年，中國將成為海洋強國〉。《中國經濟周刊》，2015年15期。中國期刊全文數據庫。

徐來富、吳家華。〈淺析習近平新時代中國特色社會主義經濟思想 — 對鄧小平經濟理論的繼承、創新和運用〉。《太原理工大學學報 (社會科學版)》，2018年01期。中國期刊全文數據庫。

國家發展和改革委員會經濟研究所課題組。〈未來30年國內外發展環境變化及第二個百年奮鬥目標展望〉。《經濟縱橫》，2018年03期。中國期刊全文數據庫。

崔萱。〈鄧小平國防經濟改革思想及當代啟示〉。《軍事歷史》，2018年02期。中國期刊全文數據庫。

張小莉。〈中國經驗助力“中國夢”實現 — “新供給2049戰略圓桌”第1期會議在京舉行〉。《中國財政》，2014年14期。中國期刊全文數據庫。

張斌。〈2049中國S形經濟帶〉。《華人世界》，2007年05期。中國期刊全文數據庫。

陳志武。〈從2049年看中國〉。《中國企業家》，2009年18期。中國期刊全文數據庫。

陳詩一。〈節能減排與中國工業的雙贏發展：2009—2049〉。《經濟研究》，2010年03期。中國期刊全文數據庫。

賀剛輝。〈2049，我國將躋身科技強國前列〉。《科技資訊》，2004年24期。中國期刊全文數據庫。

盧荻。〈鄧小平經濟特區思想演進與發展之探討〉。《紅廣角》，2018年03期。中國期刊全文數據庫。

蕭冬連。〈中國改革是如何越過市場化臨界點的〉。《中共黨史研究》，2018年10期。中國期刊全文數據庫。

"2nd LD writethru-China focus: "made in China 2025" plan unveiled to boost manufacturing." *Xinhua News Agency – CEIS*, May 19, 2015. eLibrary.

"Beijing to surpass US in "all-around" way by 2049 – Chinese think tank." *BBC Monitoring Asia Pacific*, January 8, 2013. eLibrary.

Blinken Antony. "US-China relations: Strategic challenges and opportunities." *Hampton Roads International Security Quarterly*, July 2016: 25. eLibrary.

"Can China become the world's engine for growth?" *The International Economy*. 24, no.1 (Winter 2010): 8-36. eLibrary.

"(CPC Congress) Commentary: Socialism is great – CPC congress sets eyes on 2049 and beyond." *Xinhua News Agency – CEIS*, October 18, 2017. eLibrary.

"Commentary: How will China become world technological power." *Xinhua News Agency – CEIS*, September 24, 2012. eLibrary.

Dai, Xinyuan and Duu Renn. "China and international order: The limits of integration." *Journal of Chinese Political Science* 21, Issue 2 (June 2016): 177-197. ProQuest Databases Services.

Grumbine, R. Edward. "China's emergence and the prospects for global sustainability." *Bioscience*. 57, no. 3 (March 2007): 249 -255. eLibrary.

"Interview: China can build moderately prosperous society by 2020 – Russian expert." *Xinhua News Agency – CEIS*, November 30, 2016. eLibrary.

"Interview: "China is an enormous success story in world economics": U.S. professor." *Xinhua News Agency - CEIS*. May 26, 2009. eLibrary.

Kopra, S. "Great power management and China's responsibility in international climate politics." *Journal of China and International Relations* 4, Issue 1 (2016). ProQuest Databases Services.

Lagon, Mark P. and Theresa Lou. "The dragon in turtle bay: The impact of China's rise in the UN on the United States and global governance." *World Affairs* 181, Issue 3 (September 2018): 239-255. OmniFile Full Text Mega.

Paradise, James F. Den. "The role of "Parallel Institutions" in China's growing participation in global economic governance." *Journal of Chinese Political Science* 21, Issue 2 (June 2016): 149-175. ProQuest Databases Services.

"Report says China to become welfare state by 2049." *BBC Monitoring Asia Pacific*, November 2, 2008. eLibrary.

Skylar Mastro, Oriana. "The stealth superpower: How China hid its global ambitions." *Foreign Affairs* 98, Issue 1 (January/February 2019): 31-39. OmniFile Full Text Mega.

Tobin, Liza. "Beijing's strategy to build China into a maritime great power." *Naval War College Review* 71, no. 2 (Spring 2018): 17-48. eLibrary.

"What are China's global economic intentions?" *The International Economy*. 31, no.1 (Winter 2017): 8-32. eLibrary.

"Will China's new trade / debt diplomacy strategy reshape the world?" *The International Economy*. 32, no.1 (winter 2018): 8-33. eLibrary.